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ZÁŘÍ
¡ 18. 9. 2021 – Pouť v Kramolíně – 15.00 hodin - mše svatá u místní kapličky
¡ 25. 9. 2021 – Setkání rodáků a přátel Kojákovic po 20 letech

viz pozvánka na str. 9

ŘÍJEN
¡ 3. 10. 2021 – Žehnání obnoveného praporu jednoty Orel Jílovice

oslava 100. výročí založení
11.00 hodin mše svatá - kostel sv. Jakuba – Jílovice / pohoštění před kostelem

¡ 23. 10. 2021 – Výlov návesního rybníka
9.00 hodin - vodní nádrž Lipnice / večer posezení s ochutnávkou rybích dobrot

¡ 27. 10. 2021 – Pokládání věnců u pomníku padlých z l. světové války
16.00 hodin - Kojákovice náves / položení věnce k pomníku padlých
večer - společenská zábava a lampiónový průvod

¡ 30. 10. 2021 – Dětský karneval
14.00 hodin - KD Šalmanovice
soutěžní odpoledne plné her, písniček a sladkých dobrot

¡ 30. 10. 2021 – Sportovně zábavný večer
20.00 hodin - Hostinec u Tomášků - Jílovice

LISTOPAD
¡ 6. 11. 2021 – Oslava sv. Huberta

20.00 hodin - Hostinec u Tomášků - Jílovice / hraje Kramolínka

¡ 13. 11. 2021 – Lipnické posvícení
20.00 hodin - Lipnice / posezení s harmonikou

¡ 26. 11. 2021 – Mikulášská nadílka
a rozsvícení vánočního stromu
17.00 hodin - Lipnice náves

¡ 27. 11. 2021 – Rozsvícení vánočního stromu
16.30 hodin - Jílovice Kuželna
vánoční vystoupení dětí z MŠ a ZŠ
vánoční trh / příjezd vánočního pošťáka

¡ 28. 11. 2021 – Rozsvícení vánočního stromu
16.00 hodin - Šalmanovice náves
vánoční vystoupení dětí
ochutnávka vánočního cukroví a punče / příjezd pošťáka

PROSINEC
¡ 4. 12. 2021 – Rozsvícení vánočního stromu a Mikulášská nadílka

15.00 hodin - Kojákovice
¡ 11. 12. 2021 – Rozsvícení vánočního stromu a zpívání koled

v kapličce
16.00 hodin - Kramolín
veřejný koncert vánočních koled Michala Školky
a Manuely Žurekové
posezení u punče a cukroví



2 JÍLOVICKO září 2021

Vážení občané Jílovicka,
v průběhu léta jsme pracovali na schválených

projektech, o kterých bych se nyní ráda zmínila.
Velmi napínavé to bylo se střechami na bytových
domech v Jílovicích. V opakovaně vypsaném vý-
běrovém řízení se nám nakonec podařilo získat fir-
mu z Velešína, která se do realizace byla ochotná
pustit, ale nastal problém s razantním zdražením a
nedostatkem materiálu. Toto se v rámci možností
podařilo vyřešit, nicméně ani počasí realizaci příliš
nepřeje. Naštěstí se jedná o zkušené řemeslníky, se
kterými se dobře spolupracuje. Odkryté části stře-
chy velmi pečlivě zakrývají, takže by nemělo dojít
k zatékání. V současné době pracují na bytovém
domě č.p. 74, který by měl být v průběhu září do-
končen a budou se přesouvat na vedlejší bytovku.
Snad bude v nadcházejících měsících počasí mé-
ně deštivé a nepřijde příliš brzy zima.

Pokračují práce na vodovodu. Přívodní řady
jsou téměř hotové, v podstatě se čeká jen na do-
dání velkých monolitických šachet, ve kterých
dojde k propojení a osazení vodoměrů pro od-
dělené odečítání spotřeby vody v jednotlivých
místních částech. Nyní probíhají práce na roz-
vodných řadech v Lipnici a Jílovicích nádraží.
Zatím se realizace daří dle časového harmono-
gramu. Odstartovali také práce na připojení vr-
tu HV-2 v Jílovicích. Zakázku ve výběrovém
řízení získala firma Čevak a.s.

Realizace projektu úpravy veřejného pros-
tranství v Lipnici se pravděpodobně přesune
na příští rok. Zda stihneme letos provést ales-
poň obnovu spolkové budovy v Lipnici (vý-
měna oken a některých dveří) a nakoupit vy-
bavení do myslivecké klubovny v Kojákovi-
cích (stoly a židle) zatím také není jasné. Žá-
dosti byly na SZIF přijaty, ale stále čekáme na
uzavření smluv.

Do opravy hasičské schráně v Jiterní Vsi, kte-
rá je ve velmi špatném stavu, bychom se měli
pustit teď na podzim.

Září je čas, kdy se pomalu loučíme s létem, a
končí nám dovolené. Děti se vracejí do školních
lavic, které doufejme, nebudou muset opět vy-
měnit za monitor počítače ve svém pokoji. Slyše-
la jsem zajímavou myšlenku, že se v létě k sobě
chováme lépe. Jsme milejší, otevřenější, vstříc-
nější. Asi na tom něco bude. Dny jsou dlouhé,
můžeme čerpat energii z pobytu venku a sluneč-
ního svitu. Tolik nám nevadí ani deštivé počasí,
protože louže rychle vysychají. Užíváme si za-
sloužené dny odpočinku a rodiče menších dětí
mohou na čas vystoupit z kolotoče příprav do
školy a ježdění po zájmových kroužcích. Přála
bych všem, aby si trochu té letní nálady dokázali
přenést i do nadcházejících měsíců. Bude nám
pak spolu lépe, pěkný podzim.

Ing. Lucie Beránková

Body projednávané jílovickým
obecním zastupitelstvem
dne 26. 5. 2021
n Schváleno vypracování projektu na umístění

multifunkčního hřiště na p.č. 1703/23 v k.ú.
Jílovice u T.S. (současné hřiště s herními prv-
ky vedle školy).

n Úvěr na realizaci akce „Vodovod – Lipnice,
Kramolín, Jílovice nádraží“. Celkové náklady
na výstavbu vodovodu budou dle vysoutěžené
částky 29.400.000 Kč bez DPH. Z dotačního
titulu Ministerstva životního prostředí jsme
získali celkem 7.080.000 Kč, z Ministerstva
zemědělství máme schválenou dotaci ve výši
8.553.000 Kč a dále budeme žádat Jihočeský
kraj o dotaci ve výši cca 1.500.000 Kč. Byla ta-
ké podána žádost o dotaci ve výši 5.000.000 Kč
do Krajského investičního fondu. Na dofinan-
cování celé akce bude použit úvěr ve výši
13.000.000 Kč. O nabídku úvěrové smlouvy
jsme požádali Komerční banku, a.s., u které
máme vedeny běžné účty a pro zajištění kon-
kurenčních nabídek jsme oslovili také Českou
spořitelnu a.s., Fio banku, a.s., Raiffeisen
Bank a Sberbank CB. Nabídku kromě Ko-
merční banky zaslala Česká spořitelna a rea-
govala také Fio banka, nicméně ta realizuje
pouze podnikatelské úvěry, a tak nemůže kon-
kurovat. Nabídka Komerční banky i České
spořitelny byla velmi podobná, co se týče úro-
kových sazeb i dalších podmínek. Pro jedno-
dušší porovnání byla použita pevná úroková
sazba na celou dobu splácení, kdy Komerční
banka nabídla sazbu 2,21 % p.a. z jistiny úvě-
ru a Česká spořitelna nabídla 2,25 % p.a. z jis-
tiny úvěru. Komerční banka zaslala k případ-
nému schválení přímo smlouvu o úvěru, a to
ve dvou variantách – s pevnou úrokovou saz-
bou po celou dobu splácení a pohyblivou saz-
bou, u které je možnost kdykoli předčasně
splácet bez kompenzace bance. Schválena
Smlouva o úvěru od Komerční banky, a.s. re-
gistrační číslo 99029644717, kde jistina bude
úročena pohyblivou sazbou a Smlouva o za-

jištění blankosměnkou reg. č. 10000812149
(příloha č. 2), dále zastupitelstvo schvaluje
případnou změnu pohyblivé úrokové sazby
na „strukturovanou fixní sazbu“ dle bodu 7
Smlouvy o úvěru reg. č. 99029644717 v max.
výši 3,00 % p.a. a pověřuje Ing. Lucii Berán-
kovou sjednáním fixní sazby dle schválených
parametrů podpisem příslušné dokumentace
(příloha č. 3).

n Schválena cenová nabídka ve výši 15.000 Kč
bez DPH na realizaci výběrového řízení pro
akci „Jílovice – připojení vrtu HV-2“, kterou
zaslala společnost Česká vodohospodářská
s.r.o., Hlinská 456/2, 370 01 České Budějovi-
ce. Dále schválena výběrová komise ve slože-
ní: Ing. Lucie Beránková, Ing. Jiří Witzany,
Ing. Radek Hajna, Helena Kyselová, Lubomír
Brůžek DiS. Ve výběrovém řízení oslovíme
tyto firmy: VHS - Vodohospodářské stavby,
spol. s r. o. (IČ: 14499924), ECO CB s.r.o.
(IČ: 26031825), SVH - Pro Ing s.r.o. (IČ:
28103017), ČEVAK a.s., České Budějovice
(IČ: 60849657).

n Zastupitelstvo obce bere na vědomí nabídku
firmy Stavební geologie – Geoprůzkum s.r.o.,
Pekárenská 81, 370 04 České Budějovice, na
čištění vrtu Š-1 v Šalmanovicích v rozsahu
prací: po vytažení čerpací techniky z vrtu bu-
de přeměřena hloubka vrtu a provedena kalib-
race vrtným nářadím, čištění vrtu airliftem,
začerpání chemického roztoku na bázi kyse-
liny citronové (rozpuštění železitých usaze-
nin ve výstroji a filtračním obsypu a opět čiš-
tění vrtu airliftem za předpokládanou cenu
65.000 Kč a schvaluje oslovit kvůli nabídce
ještě firmu Profivoda s.r.o., 17. listopadu 797
Dobřany, 334 41, IČ: 29077451.

n Schválena výměna stávající ventilové sady
vodárny v Šalmanovicích s tím, že na příštím
jednání zastupitelstva bude zvolen typ filtru a
upřesněna cena.

n Schválen návrh na majetkoprávní vypořádá-
ní mezi Jihočeským krajem a Obcí Jílovice
dle předloženého přehledu pozemků (příloha

č. 4), které proběhne vzájemným darováním
pozemků.

n Schválena Smlouva o bezúplatném převodu
vodohospodářského majetku na p.č. 1618/17
v k.ú. Jílovice u Trhových Svinů do majetku
obce Jílovice.

n Zastupitelstvo obce bere cenovou nabídku na
zpracování projektové dokumentace pro akci
„Rekonstrukce školní jídelny v Jílovicích“,
která počítá s kompletní rekonstrukcí prostoru
celé jídelny a chodby spojovacího krčku, od
firmy RH-INPROJEKT s.r.o. a SJ PROJEKT
na vědomí a schvaluje oslovit kvůli nabídce
ještě firmu SP Studio, s.r.o., Budějovická 58,
381 01 Český Krumlov, IČ: 48207977, která
zpracovala projekt na rekonstrukci jídelny
v Trhových Svinech.

n Žádosti o koupi pozemků:
A) Schváleno zveřejnění pozemků p.č. 1859/15

o velikosti 18 m2 a p.č. 1859/16 o velikosti
18 m2 v k.ú. Kojákovice k prodeji.

B) Schváleno zveřejnění pozemku p.č. 1859/14
o velikosti 18 m2 v k.ú. Kojákovice k prodeji.

C) Neschváleno zveřejnění pozemku p.č. 111/12
o velikosti 161 m2 v k.ú. Kramolín u Kojáko-
vic k prodeji.

D) Zastupitelstvo obce Jílovice bere žádost o od-
koupení pozemků p.č. 527/168 o velikosti
272 m2 a 67/2 o velikosti 21 m2 v k.ú. Kra-
molín u Kojákovic na vědomí. O prodeji
bude rozhodovat na dalším zasedání zastu-
pitelstva obce.

E) Neschváleno zveřejnění části pozemku p.č.
1705/1 v k.ú. Jílovice u Trhových Svinů
k prodeji.

F) Neschváleno zveřejnění pozemků p.č. 527/18
o velikosti 1294 m2, p.č. 527/165 o velikosti
114 m2, p.č. 527/169 o velikosti 264 m2, a
p.č. 527/166 o velikosti 98 m2 v k.ú. Kra-
molín u Kojákovic k prodeji.

n Schváleno uzavření kupní smlouvy na poze-
mek p.č. 397/35 v k.ú. Jílovice u Trhových Svi-
nů. Prodej pozemku byl schválen usnesením
ZO č. 362/2018 ze dne 13. 6. 2018. K podpisu

pokračování na str. 3
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v roce 2018 nedošlo, neboť žadatelka nebyla
schopna uhradit kupní cenu. Nyní již peníze
k dispozici má, a proto žádá o uzavření kupní
smlouvy.

n Neschváleno uzavření kupní smlouvy na po-
zemek p.č. 306/2 v k.ú. Jílovice u Trhových
Svinů. Prodej pozemku byl schválen usnese-
ním ZO č. 367/2018 ze dne 13. 6. 2018. Žada-
telka o koupi pozemku byla oslovena, zda má
zájem o uzavření kupní smlouvy, ale nedosta-
li jsme jasnou odpověď.

n Schválen Dodatek č. 2 Dohody o spolupráci
v rámci projektu Se sousedy II, uzavřené dne
29. 6. 2016 s Úřadem práce ČR.

n Schválen finanční příspěvek pro Linku bezpe-
čí, z.s. ve výši 3.000 Kč.

n Schválena Smlouva o poskytnutí dotace na
realizaci projektu „18. ročník Festivalu de-
chových hudeb v obci Jílovice“. Výše dotace
je 20.000 Kč.

n Zastupitelstvo obce bere nabídku na dodávku
elektřiny od společnosti E.ON na vědomí a
schvaluje poptání nabídek u dalších dodavatelů.

n Informace z obce:
– informace ministerstva vnitra k problemati-

ce poplatků spojených s uzavíráním man-
želství

– oznámení o ukončení daňové kontroly FÚ
pro Jihočeský kraj – bez nedostatků

– střechy na bytových domech č.p. 74 a 26 –
bude vypsáno opakované výběrové řízení

– schválení dotace v rámci POV Jihočeského
kraje (250.000 Kč na opravu hasičské schrá-
ně v Jiterní Vsi)

– schváleny neinvestiční dotace pro JSDHO
Jílovice (54.000 Kč) a JSDH Šalmanovice
(12.000 Kč).

Body projednávané jílovickým
obecním zastupitelstvem
dne 30. 6. 2021
n Schváleno celoroční hospodaření obce a zá-

věrečný účet obce za rok 2020 a to bez vý-
hrad.

n Schválena účetní závěrka za rok 2020.
n Schváleno zajištění cenové nabídky od firmy

Jipama s.r.o. na úpravu cesty k rybníku Ko-
cholka a položení materiálu dodaného fir-
mou EternaLight CZ s.r.o. a dále zajištění pí-
semných souhlasů majitelů soukromých po-
zemků, na nichž se cesta nachází. O realizaci
rozhodne Rada obce Jílovice.

n Na základě doporučení výběrové a hodnotící
komise Zastupitelstvo obce Jílovice rozhodlo
zadat zakázku na „Jílovice – připojení vrtu
HV-2“ firmě ČEVAK a.s., Severní 2264/8,
370 10 České Budějovice 3, IČ: 60849657, za
nabídkovou cenu 634.216,78 Kč bez DPH.
Dále schvaluje Smlouvu o dílo dle předlože-
ného návrhu a pověřuje starostku obce jejím
podpisem.

n Schváleno rozpočtové opatření č. 3 dle před-
loženého návrhu.

n Schválena nabídka firmy Stavební geologie –
Geoprůzkum s.r.o., Pekárenská 81, 370 04

České Budějovice, na čištění vrtu Š-1 v Šal-
manovicích. Předpokládaná cena realizace je
65.000 Kč.

n Schválena výměna stávajícího automatického
ocelového filtru HI-FLO 5 UF 24 na vodárně
v Šalmanovicích za nový výkonnější filtr
HI-FLO 9 UF 30 (201.957 Kč bez DPH).

n Schválena nabídka firmy RH-INPROJEKT
s.r.o., IČ: 03194086 a SJ PROJEKT, IČ:
07093543, na vypracování projektové do-
kumentace pro akci „Rekonstrukce školní jídel-
ny v Jílovicích“ v celkové hodnotě 454.950 Kč
s DPH.

n Schválena cenová nabídka společnosti ČEZ
a.s., IČ: 27232433, na dodávku elektřiny na
2 roky, která byla vyhodnocena jako výhod-
nější.

n Schválena aktualizace úseků komunikací,
které budou v pasportu místních komunikací
vedeny jako místní komunikace dle předlože-
ného návrhu s tím, že v k.ú. Kramolín bude 5c
ponechána jako místní komunikace a v k.ú.
Lipnice bude mezi místní komunikace přidá-
na ÚK 8. Tyto změny budou předány na obec-
ní úřad Jílovice se žádostí o změnu v kategorii
místní komunikace a zastupitelstvo obce po-
věřuje starostku obce zpracováním žádosti.

n Návrh na úpravu cesty v Jiterní Vsi. Zastupi-
telé se individuálně seznámí se zájmovou lo-
kalitou v Jiterní Vsi a na svém dalším zasedá-
ní rozhodnou, zda bude úprava cesty dle návr-
hu Mgr. Jiřího Bumby realizována. Jde o pře-
sunutí větší části cesty na obecní pozemky.

n Schváleno, že Obec Jílovice v rámci směny
požádá Státní pozemkový úřad o pozemky
p.č. 1332 o výměře 2641 m2, 1351/16 o výmě-
ře 210 m2, 1351/17 o výměře 1872 m2, 1336
o výměře 5277 m2, 1334 o výměře 591 m2,
1366/10 o výměře 99 m2 v k.ú. Jílovice u Tr-
hových Svinů. Dále Obec Jílovice požádá
o pozemky p.č. 1900/28 o výměře 46 m2 a
p.č. 1900/24 o výměře 182 m2 v k.ú. Lipnice
u Kojákovic. Obec Jílovice do sněmy nabíd-
ne část pozemku p.č. 762/3 o výměře cca
15000 m2 v k.ú. Jílovice u Trhových Svinů.

n Žádosti o koupi pozemků:
A) EG.D, a.s., Regionální správa Č.B., Křiží-

kova 1676/9, 370 01 České Budějovice, žá-
dá o odkoupení části pozemku p.č. 398/9 o
velikosti cca 4 x 4 m v k.ú. Jílovice u T.S.
pro stavbu věžové trafostanice, která na-
hradí stávající dožilou venkovní sloupovou
trafostanici. Schváleno zveřejnění části po-
zemku p.č. 398/9 o velikosti cca 4 x 4 m
v k.ú. Jílovice u T.S. k prodeji poté, co bude
dodán GP.

B) Schváleno zveřejnění části pozemku p.č.
1178/50 v k.ú. Lipnice u Kojákovic k pro-
deji poté, co bude dodán GP.

C) Schváleno zveřejnění části pozemku p.č.
193/16 o velikosti cca 1200 m2 v k.ú. Jílo-
vice u T.S. k prodeji poté, co bude vyhoto-
ven GP oddělující příslušnou část pozem-
ku tak, aby bylo možné v budoucnu vybu-
dovat cestu k jeho zadní části o šíři cca 8 m.
Pozemek bude zveřejněn k prodeji s kupní
cenou stanovenou dle znaleckého posudku.

Kupní cena bude schválena na dalším zase-
dání zastupitelstva obce.

n Prodej pozemků:
A) Schválen prodej pozemků p.č. 524/20 o veli-

kosti 33 m2 a st. č. 107/2 o velikosti 3 m2

v k.ú. Kojákovice za cenu 145 Kč/m2. Obec
Jílovice odkoupí pozemek p.č. 1828/2 v k.ú.
Kojákovice za cenu 207 Kč/m2 dle znalec-
kého posudku.

B) Schválen prodej pozemků p.č. 527/168
o velikosti 272 m2 a 67/2 o velikosti 21 m2

v k.ú. Kramolín u Kojákovic za cenu
370 Kč/m2 dle znaleckého posudku.

C) Schválen prodej pozemku p.č. 1858 o ve-
likosti 68 m2 v k.ú. Kojákovice za cenu
390 Kč/m2.

D) Schválen prodej pozemku p.č. 1092/25 o ve-
likosti 1141 m2 v k.ú. Vlachnovice za cenu
200 Kč/m2.

n Schváleno zavedení služby door to door (svoz
od domu) pro separovaný odpad papír a plast
od roku 2022.

n Národní sportovní agentura otevřela nový
program pro všechny obce do 3.000 obyvatel
„Rozvoj místních sportovišť a zázemí – Kabi-
na“. Zastupitelstvo obce bere informace o no-
vém programu Národní sportovní agentury na
vědomí.

n Schválen dotazníkový průzkum k investicím
obce v budoucích letech dle předloženého ná-
vrhu. V každé obci bude určeno místo sběru
vyplněných dotazníků.

n Schváleno, že zastupitelé Štěpán Král a Ing.
Miroslav Zeman připraví seznam pozemků
vhodných pro převedení na les a poté podáme
žádost v Trhových Svinech. Zpracovatele les-
ního hospodářského plánu následně vybere
rada obce.

n Schválen bezplatný pronájem výdejního okén-
ka na Kuželně ve dnech 24. 7. a 25. 7. 2021
paní Jaroslavě Vavrové, Jílovice 138, 373 32.

n Schváleno darování částky 20.000 Kč, která
bude rovnoměrně rozdělena mezi 10 transpa-
rentních účtů pro obce Lužice, Hrušky, Mo-
ravská Nová Ves, Hodonín Bažantnice, Tý-
nec, Tvrdonice, Mikulčice, Kryry, místní část
Stebno, Hodonín, místní část Pánov a účet ne-
pojmenovaný, který bude určen pro distribuci
pomoci samosprávám v nouzi, které nejsou
tak mediálně vidět, ale které byly vystaveny
nenadálé pohromě. Vybraná částka na tomto
účtu bude rozdělena s ohledem na místní zna-
lost a potřebnost rozhodnutím Rady SMS ČR,
složené ze zástupců všech krajů ČR.

n Informace z obce:
– budova pošty v Jílovicích – Česká pošta ne-

chá zpracovat znalecký posudek kvůli sta-
novení ceny nemovitosti

– rakouská developerská a investiční společ-
nost žádá o schůzku kvůli možnosti výstav-
by nové solární elektrárny – nemáme zájem

– návrh na pořízení změny územního plánu –
Miroslav Kudláček

– na základě veřejné výzvy byla na pozici
účetní, rozpočtáře a správce majetku obce
vybrána paní Petra Panská z Lipnice.

Úplný zápis z jednání zastupitelstva je umístěn
na webových stránkách obce www.obecjilovice.cz
v sekci – úřední deska, archiv.

Pokračování ze str. 2
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V měsících červenci až září
svá životní jubilea oslavili a oslaví:
¡ Květuše Juřičková z Kojákovic
¡ Anna Smetanová ze Šalmanovic
¡ Marie Zrzavá z Jílovic
¡ Marie Janochová z Lipnice
¡ Vladimír Čtvrtník z Kojákovic
¡ Hana Hadačová z Kojákovic
¡ Ing. František Haidr ze Šalmanovic
¡ Marie Kolářová z Jílovic
¡ Václav Šťastný z Kojákovic
¡ Jiřina Maláková z Jílovic
¡ Daniela Beránková z Jílovic
¡ Josef Kvašnovský z Jílovic
¡ Ladislava Hájková z Kramolína
¡ Václav Šůsa z Jílovic

ŽIVOTNÍ JUBILEUM OSLAVÍ:
Říjen 2021
¡ Eva Lupiová z Jílovic
¡ Milena Nyklová z Jílovic
¡ Helena Kadlecová z Jílovic

Listopad 2021
¡ František Němec z Jiterní Vsi
¡ Jiří Šolc z Kramolína
¡ Marie Marková z Kojákovic
¡ Marie Candrová z Nepomuku
¡ Marie Švarcová z Jílovic

Prosinec 2021
¡ František Klíma z Kramolína
¡ Mgr. Zdeňka Švandová z Jílovic
¡ Milan Bedri ze Šalmanovic
¡ Marie Pavlíková z Jílovic
¡ František Bandhauer z Jílovic
¡ Marie Vacková z Jílovic
¡ Miloslava Müllerová z Jílovic
¡ Anežka Candrová z Jílovic
¡ Vlasta Mejdrechová ze Šalmanovic
¡ Marie Kroupová z Kramolína

Seznam volebních místností:

n okrsek č. 1 – Jílovice - vstupní hala DPS Jílovice, Jílovice 107

n okrsek č. 2 – Šalmanovice - budova bývalého obchodu, Šalmanovice 37

n okrsek č. 3 – Lipnice - obecní budova, Lipnice 19

n okrsek č. 4 – Kramolín - obecní budova, Kramolín 63

n okrsek č. 5 – Kojákovice - obecní budova, Kojákovice 67

Volby začínají v pátek 8. října od 14.00 do 22.00 hodin
a pokračují v sobotu 9. října od 8.00 do 14.00 hodin.

Ve volební místnosti každý volič prokáže svoji totožnost platným občanským
průkazem a státní občanství České republiky, popřípadě státní občanství státu,
jehož občané jsou oprávněni volit na území České republiky.

Informace pro voliče v karanténě / izolaci z důvodu onemocnění covid-19
Zákon umožní hlasovat ve volbách do Poslanecké sněmovny 2021 i osobám, jimž bude v době

voleb nařízena karanténa nebo izolace z důvodu onemocnění covid-19. Zákon též umožní hlasová-

ní voličům umístěným v zařízeních, která byla rozhodnutím krajské hygienické stanice uzavřena.

POZOR: zvláštní způsoby hlasování se použijí, bude-li dne 15. září 2021 trvat stav pandemické

pohotovosti nebo nouzový stav vyhlášený alespoň pro část území České republiky z důvodu ohro-

žení zdraví šířením onemocnění covid-19.

Pro výše uvedenou skupinu voličů se zavádí tři možnosti zvláštního způsobu
hlasování:
– Hlasování ze silničního motorového vozidla u volebního stanoviště (tzv. drive-in hlasování) -

tato volební stanoviště budou zřízena pro každý okres. Stanoviště budou uzpůsobena pro prů-
jezd motorového vozidla. Takto může volič hlasovat ve středu ve volebním týdnu (6. října) od 8
do 17 hodin.

– Hlasování v pobytovém zařízení sociálních služeb, které bylo uzavřeno - pokud krajská hygie-
nická stanice nahlásí uzavřená zařízení na svém území krajskému úřadu, ten do nich vyšle spe-
ciální komisi pro hlasování. Takto hlasovat bude možné od čtvrtka (7. října) volebního týdne od
8 hodin do pátku volebního týdne (8. října) do 18 hodin.

– Hlasování do zvláštní přenosné volební schránky - pokud volič v nařízené karanténě či izolaci
nemůže využít drive-in hlasování, může do čtvrtka volebního týdne (7. října) do 20 hodin ozná-
mit krajskému úřadu, že žádá příjezd speciální komise pro hlasování s přenosnou volební
schránkou. Toto hlasování bude probíhat od pátku volebního týdne (8. října) od 8 hodin do sobo-
ty volebního týdne (9. října) do 14 hodin.

Zvláštní způsoby hlasování budou zajišťovat v rámci jednotlivých krajů speciální hlasovací ko-

mise složené ze tří osob jmenovaných ředitelem příslušného krajského úřadu; také sčítání takto

odevzdaných hlasů provede zvláštní sčítací komise u krajského úřadu. Umístění volebních stano-

višť a kontakty na krajské úřady pro zažádání o zvláštní přenosnou volební schránku zveřejní kraj-

ské úřady 15 (umístění), resp. 10 (kontakty) dní před prvním dnem voleb. Uvedené informace bu-

dou též zveřejněny na webových stránkách MV.

Zdroj: https://www.mvcr.cz/clanek/aktualni-volby-do-poslanecke-snemovny-volby-
do-poslanecke-snemovny- parlamentu-cr-8-a-9-rijna-2021

Uzávěrka příspěvků je 7. listopadu 2021 včet-
ně. Příspěvky zaslané po termínu uzávěrky již
nebudou v listopadovém vydání zpravodaje
zveřejněny.

Kontakt pro zasílání příspěvků:
Martina Korandová,
ma.korandova@seznam.cz, tel. 724 715 264
Obec Jílovice, oujilovice@seznam.cz
tel. 386 325 110
Redakční rada: Martina Korandová,
Ing. Lucie Beránková, Lucie Šimánková,
Yvetta Syrovátková, Mgr. Jana Školková.

Zpravodaj bude zveřejněn na stránkách
obce týden po tištěném vydání.
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¡ Ve středu 1. září jsme zahájili nový školní rok 2021/2022 slavnost-
ním přivítáním 16 nových prvňáčků na školní zahradě. Zde byl při-
praven uvítací program, kterého se zúčastnili jako milí hosté i paní
starostka s panem místostarostou. Pro naše nejmenší školáky byly při-
praveny věcné dary, slavnostní přípitek a pro rodiče i nemalý finanční
příspěvek od Obce Jílovice.

¡ Středa 1. září 2021 byla prvním dnem také pro 14 dětí v naší mateřské
škole. I těmto novým posilám se dostalo vřelého přivítání.

¡ V letošním školním roce máme zapsáno v naší malotřídce 54 žáků. Za-
tím nejvíce za posledních 20 let. Vynasnažíme se, aby se nám i při tomto
počtu podařilo zachovat přátelskou atmosféru jílovické malotřídky.

¡ Otevřeli jsme i druhé oddělení školní družiny, o kterou je ze strany rodi-
čů velký zájem.

¡ Momentálně je účast žáků v základní škole podmíněna testováním anti-
genními testy a nošením ochrany úst a nosu na chodbách školy. Tak už
zbývá jen doufat, že nám epidemiologická situace v naší republice co
nejdříve umožní výuku bez jakýchkoli komplikací a překážek. Přejeme
si, aby se distanční výuka stala už jen kapitolou v historii naší školy.

Mgr. Jiří Havel, ředitel ZŠ a MŠ Jílovice

Obec Jílovice již třetím rokem uspořádala dva turnu-
sy příměstského tábora v Jílovicích. Letos byl o tábor
velký zájem, a tak jsme nemohli vyhovět některým rodi-
čům, kteří chtěli děti přihlásit na oba turnusy. Kapacitu
25 dětí jsme naplnili okamžitě a až na dvě děti se nám
prvně podařilo mít v každém turnusu jiné táborníky.
Opět jsme dodrželi věkovou hranici od tří let a i tyhle
malé dětičky se poctivě zúčastnily každého dne. Letos
jsme díky značné finanční podpoře Veselé atletiky o.p.s.
mohli připravit opravdu pestrý program. Tématem tábo-
ra byla zvířata. Zažili jsme výlet do ZOO Dvorec, kde si
pro nás připravili komentovanou prohlídku s průvodcem
a dětičky si mohly vyzkoušet nakrmit některá zvířátka.
Prošli jsme se po ptačí stezce v Petříkově s panem Koti-
lem a užívali si jeho precizně připravený výklad a prog-
ram. Vyrazili jsme na výlet do Třeboně do záchranné sta-
nice Vydra, kde jsme si poslechli osudy všech zvířat, která
ve stanici mají a pustili nás podívat se mezi některá zvířát-
ka . Strávili jsme také celý den na letišti v Kramolíně, kde
jsme se dozvěděli plno zajímavých informací, ale hlavně
se většina starších dětí proletěla s pilotem v letadle. Kro-
mě výletů jsme s dětmi denně tvořili, odnesly si kreativně
ozdobená trička a plno vlastních výrobků. Počasí nám vy-
šlo na jedničku. Velikou pomocí byla možnost zázemí
školní družiny, za což jsme opravdu vděčni. Také ochotné
paní kuchařky nám vždy vyšly vstříc a celý týden výborně
vařily. Personálně jsme tento táborový ročník také posílili,
na každém turnusu byly čtyři táborové vedoucí. První tur-
nus vedla paní Mgr. Eliška Pitálková, druhý paní Mgr. Ja-
na Školková. Za sebe musím říct, že jsem si letošní roč-
ník moc užila, všichni táborníci byli úžasní a máme krás-
né vzpomínky na oba turnusy. Dětem se dostalo v pátek
pěkné odměny v podobě táborového pokladu, který si
opravdu zasloužily. Děkuji všem rodičům, že své dětičky
na tábor přihlásili. Zájem a krásné recenze nás moc těší.
Ráda bych také poděkovala každému, kdo nám s uspořá-
dáním tábora pomohl. Letos vás bylo opravdu hodně.
Budeme se těšit na příští rok. Mgr.Jana Školková

¢
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Dne 19. června 2021 proběhl 18. ročník Festi-
valu dechových hudeb v Jílovicích. Jeho pořádá-
ní viselo na vlásku, neboť nebylo jasné, jaká pro-
ticovidová opatření se nás budou týkat. Další
otazník se vznášel nad návštěvností. Budou se
příznivci festivalu bát přijít, nebo jsou naopak
lačni vyrazit mezi lidi a bavit se? Také stav Ku-
želny, kde se akce každoročně koná, nebyl po
opravě kanalizace optimální. Nový trávník ještě
nestačil dostatečně zhoustnout, takže hrozilo, že
se ve vlhkém počasí rychle rozbahní.

Nakonec převážilo odhodlání dopřát lidem
možnost setkat se pod širým nebem a nám nezbý-
valo než doufat v přízeň počasí. A kdyby návštěv-
níků bylo málo? Nevadí, festival pořádáme pro li-
di, a ne pro výdělek. Obvolali jsme kapely, které
do jedné potvrdily účast, zajistili zvukaře a mode-
rátora, a pak už se jen modlili, aby vše klaplo.

Asi jsme v našich modlitbách byli urputní,
neboť v den D nás už ráno vítalo slunce, a to nás
provázelo až do večerních hodin. Před jednou
hodinou jsme byli připraveni na místě a náv-
štěvníci se pomalu začínali scházet. Celý prog-
ram odstartovala domácí Kramolínka, následo-
vala Šumavská osmička, jejíž kapelník pochází
ze sousední Hluboké u Borovan a dále známé a
oblíbené kapely Jižani a Podhoranka. Závěr pak
patřil Petříkovské muzice, která akci příjemně
zakončila. Festivalem nás vtipně a zábavně pro-
vázel Luboš Voráček, s nímž obec spolupracuje
již řadu let.

V průběhu festivalu jsme také provedli mezi
návštěvníky průzkum, jaké kapely by si chtěli

poslechnout v dalším roce. Nejčastěji byla zmi-
ňována Podhoranka, Jižani a Babouci, hojně
také Petříkovská muzika, Flamendři, či Tře-
boňská dvanáctka. Zmiňována byla i Kramo-
línka. Děkujeme za inspiraci pro příští ročník
a milá slova.

Návštěvnost byla dle předpokladu o něco niž-
ší, celkem 134 prodaných vstupenek, nicméně
věřím, že pro všechny zúčastněné to byl příjemně
strávený den. O občerstvení se svědomitě staral

tým z Hospody u Tomášků a Cukrárna Jílovice.
Jen škoda, že se nesmělo tancovat.

Festival nám vstoupil do své plnoletosti, a tak
bych mu jménem celého realizačního týmu chtě-
la popřát stále více spokojených účastníků, pří-
zeň muzikantů a štěstí na počasí. Děkujeme také
za podporu Jihočeskému kraji, který nám poskytl
dotaci na pořádání, a doufáme, že nám jeho zá-
stupci budou nakloněni i v příštích letech.

za realizační tým Lucie Beránková

Po uvolněné covidové situaci jsme se ve spolupráci s Obecním úřa-
dem rozhodli uspořádat dětský den. Celou akci jsme naplánovali až na
18. června. Již v týdnu jsme prošli a fáborkami označili lesní trasu dlou-
hou cca 2,5 km. Připravili jsme zhruba 15 pohádkových zastavení. Na kaž-
dém stanovišti přivítaly děti pohádkové bytosti a zadávaly dětem úkoly.
A koho že v lese potkaly? Princezny, víly, indiány, bludičku, Červenou
Karkulku, Rumcajse, čarodějnici, Hejkala a mnoho dalších. A jaké úkoly

plnily? Střílely ze vzduchovky, házely na cíl, hádaly hádanky, skládaly
puzzle, hledaly předměty v hoblinách, zatloukaly hřebíky atd. Po zdolání
této terénní procházky, kterou děti absolvovaly s rodiči i prarodiči, obdrže-
ly v cíli sladkou odměnu.

Touto formou chci ještě jednou poděkovat Obci Jílovice, kamarádům,
kamarádkám a mladým hasičům, kteří se podíleli na organizaci.

Helena Kyselová
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Letošní Mistrovství České Republiky v hasičském sportu pro dorost se
pořádalo v Zábřehu na Moravě ve dnech 3. – 5. července. Zábřeh leží
v šumperském okrese a žije zde 13 tisíc obyvatel. Aktivně se závodů účast-
nil i Tomáš Novotný z Jílovic a postup na republikové kolo nebyl zadarmo.
Tomáš se již nějaký ten pátek věnuje hasičskému sportu a za asistence své-
ho otce se zúčastňují soutěží pro jednotlivce. Zde sesbíral zkušenosti a do-
pracoval se až na vrchol. Ze začátku jsem byla pouze jako listonoš, co pře-
posílá elektronickou poštu Tomášovi. A stejně tak tomu bylo i s přihláškou
na otevřené okresní kolo, které se konalo 12. června. V úterý 14. mě kontak-
tovala paní z okresní kanceláře, zda-li se Tomáš jako vítěz okresního, bude
účastnit kola krajského. Já jsem o jeho umístění neměla potuchy, ale obra-
tem jsem jí přihlášku poslala. V neděli 20. června jsem Tomáše a jeho otce
Petra doprovodila na krajskou soutěž. Tomáš je s tátou sehraná dvojka. Ten
mu nosí nářadí a přesně připravuje na dráhy tak, jak mu nejvíce vyhovuje, a
jak to mají natrénované ze zahrady. Často, když jdu k našim, se totiž na za-
hradě Novotných mihne žlutooranžová hadice nebo Tomáš při tréninku.

Nicméně na krajském kole také zacinkala medaile a rovnou zlatá. To
znamená postup na republiku. Tomáš soutěží jako jednotlivec ve střední
věkové kategorii 15–16 let. Již na soutěži jsme dostali plno instrukcí o účas-
ti. Měla jsem naplánováno, jak si půjčíme hasičské auto od sousedního šal-
manovického sboru, oslovím Tomášovo kamarády a pojedeme fandit. Bo-
hužel postupem času nastalo rozčarování, protože jsem obdržela informace
o účasti fanoušků na soutěži. Podpora se zúžila na závodníka, trenéra a 4 fa-
noušky, včetně rodiny. A to jsme počítali pouze rodiče, mladší bratr Petr
musel splynout s davem.

První dva dny na mistrovství patřily dorostencům a dorostenkám, které
soutěží v družstvech. V pondělí 5. 7. měřili své síly a rychlost jednotlivci.
Tomáš byl na místě už od soboty. S rodinou to spojili s malým výletem po
okolí a hlavně, aby se reprezentant aklimatizoval a v klidu připravil na klá-
ní. My (já „trenér“, Pepík Witzany a Zdeněk Kysela jako fanoušci) jsme se
vydali na cestu až v pondělí ve 3 hodiny ráno. Již před sedmou jsme
okukovali zatím liduprázdný stadion.

A jak probíhal program soutěže? Po prezenci v přesně určený čas násle-
doval nástup. Na zelené ploše stadionu bylo umístěno 15 cedulí s názvy
krajů, za které se seřadili 3 dorostenci a 3 dorostenky. Kategorie mladší,
střední a starší – kluci a holky. Nejdříve zazněla hymna a poté byli předsta-
veni přítomní pohlaváři, důležití hosté a hlavní rozhodčí. Poté byla porada
rozhodčích a vedoucích. Na začátku soutěže čekala na Tomáše klasická
stovka – bariéra, sebrání hadic v kotouči, překonání kladiny, spojení hadic a
zapojení do rozdělovače a nakonec připojení proudnice a co nejrychleji do
cíle. Celá trať měří 100 metrů. Tuto disciplínu Tomáš zvládl za 17,74 sekun-

dy – druhé místo. Další v pořadí ho čekalo trochu teorie – testy a ty zvládl bez
chyby. A nakonec dalších 100 m disciplína dvojboj, což je proskočení oknem,
poponesení ručního hasičského přístroje na značku a doběhnutí do cíle – páté
místo.

Při konečném nástupu se hodnotí zvlášť v každé kategorii obě stometro-
vé štafety a nakonec celkové pořadí. S hrdostí oznamuji, že Tomáš byl cel-
kově stříbrný. Cituji „Na Mistrovství České republiky 2021 v hasičském
sportu za jednotlivce v kategorii střední se na druhém místě umístil Tomáš
Novotný z SDH Jílovice.“

Tímto pro Tomáše prázdninové soutěže nekončí, naopak. Zúčastnil se
Českého poháru 2021 seriál závodů jednotlivců. Z 5 závodů se zúčastnil 4
a i tak se nominoval na Mistrovství ČR 2021 v běhu na 100 metrů s překáž-
kami. Tam se umístil průběžně na 35. místě z 93 sportovců.

A nakonec něco o našem medailistovi. Tomáš je student prvního roční-
ku Střední školy polytechnické České Budějovice, obor Požární ochrana.
K jeho koníčkům, kromě požárního sportu, patří jakýkoliv sport. Tomáš je
členem SDH Jílovice od roku 2015. Vždy velice aktivně a zodpovědně při-
stupoval k úkolům a dovedl nadchnout a motivovat celé družstvo. Sama
za sebe musím napsat, že kam jsme Tomáše postavili, tam mu to šlo. Na
umístění v celorepublikové soutěži se vypracoval vlastní ctižádostí a pílí.
Mimo své tréninky ochotně pomáhá vedoucím při schůzkách a přípravách
mladých hasičů na soutěže. Není pozadu ani při volnočasových aktivitách,
pořádání dětského dne, výletů apod. Tomáš je hodný a pracovitý, prostě
kamarád do nepohody. A já jen doufám, že o něm ještě uslyšíme.

Helena Kyselová

18. srpna nám přišla SMS zpráva od velitele: „Čauves,
zítra 19/8 sraz v 17 hodin na hřišti u vodárny. Příprava hasič-
ské soutěže, účast nutná“. A opravdu jsme se sešli v docela
hojném počtu. Naměřili jsme trať, připravili základnu, káď,
časomíru a naplánovali nákup potravin a nápojů k prodeji.

Soutěž se konala již po dvacáté a na přípravě je to znát.
Každý s tím tak nějak počítá a chopí se úkolu, který je třeba
vykonat.

V sobotu 21. srpna ve 13.00 hodin byl velen nástup pro
hasičská družstva. Po úvodním slově paní starostky a hlavní
rozhodčí paní Kolářové byl odstartován první požární útok.
Celá soutěž probíhala v pohodovém duchu. Paní Kolářová
s panem Frejlachem dohlíželi na pravidla a řádné provedení
útoku a my na pitný režim soutěžících a diváků. Vždyť slu-
níčko hřálo a snadno by mohl být někdo dehydratovaný. Sou-
těžilo se v 6 kategoriích a v žádné kategorii nebyla zapsána
více než tři družstva. Z toho vyplývá, že nikdo bez poháru ne-
odjel. Putovní pohár si odvezli pětatřicátníci ze Slavošovic,
kteří „vysmahli“ útok za 23,77 sekund.

Po soutěži jsme si chvíli poseděli s kamarády, zhodnotili
soutěž a uklidili, co bylo potřeba. Takže zase jedna vydařená
prázdninová sobota. Snad jste si jí také tak užili.

Helena Kyselová
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V sobotu 28. srpna se již potřetí v Jílovicich, v krásném prostředí hájku
pod Veskou, uskutečnil 10. ročník jihočeského DVOJKOLODĚNÍ, zorga-
nizovaný jednotou Orel Jílovice.

Počasí nám nepřálo tolik jako v minulých letech, ale o to více byla přá-
telštější a vlídnější atmosféra po celou dobu závodu. Nakonec stihli všichni
závodníci dojet „suchou nohou“ a i sluníčko na nás občas vykouklo.

Na start se postupně postavilo 17 odvážných dvojic, které se nenechaly
zastrašit ani předpovědí počasí. Dvojice byly rozděleny do čtyř kategorií -
muži, ženy, smíšené dvojice a smíšené dvojice se součtem věku nad
75 let. Soutěžní dvojice nejprve absolvovaly jízdu na dvojkole na okruhu
cca 10 km, poté od hájku (startu) k Veskému rybníku jeden z dvojice běžel
a druhý jel na koloběžce, přičemž se soutěžící mohli libovolně střídat v bě-
hu a jízdě na koloběžce. Na Veském rybníku byla vytyčena trasa, kterou
dvojice absolvovaly společně v jízdě na kánoi. A poté se opět koloběžkobě-
hem dostali závodníci zpět do cíle. Dvojkolo, koloběžku i kánoi si mohly po-
sádky před závodem vyzkoušet a jejich zapůjčení měly zajištěné v rámci zá-
vodu. Výsledné časy jednotlivých dvojic byly letos skoro neuvěřitelné. Asi
pod hrozbou deště se dvojice nechaly vybičovat k ještě lepším výkonům.

Kromě samotného závodu i letos bylo nejen pro závodníky přichystáno
občerstvení (pivo, limo, káva, čaj, klobásy, grilovaný hermelín a jílovické
buchty) a také doprovodný program – zejména pro naše nejmenší – skákací
hrad, nafukovací lezecká stěna a slackline.

Za hladký průběh akce patří velký dík všem organizátorům a dobrovolní-
kům! Vřelý dík patří také všem sponzorům, díky kterým jsme mohli zajistit věc-
né ceny a Stáně Měchurové za krásné perníkové medaile. A v neposlední řadě
patří velký dík Obci Jílovice za poskytnutí prostoru a technického zázemí!

Odkaz na fotogalerii z letošního ročníku a další informace o závodu je
možné nalézt na webových stránkách www.dvojkolodeni.cz. Děkujeme
VŠEM, kdo přispěli ke skvělé atmosféře, a budeme se na vás těšit v příštím
roce u již 11. ročníku jihočeského DVOJKOLODĚNÍ.

za jednotu Orel Jílovice Anna Havelková

První sobotu v srpnu se letos již po třinácté konaly v Kramolíně rybářské
závody. Opět se chytalo na dvou rybnících na návsi. Malí i velcí rybáři si
vylosovali svá stanoviště a pořadatelé jim popřáli „Petrův zdar“. A zadařilo
se. Počasí nám přálo, a tak hned po ránu měli rybáři záběr za záběrem a ta-
hali z vody jednu rybku za druhou. Většina z nich měla kolem dvanácti cen-
timetrů, ale několikrát z vody vylovili i pěkného kapříka. Ryby samozřejmě
putovaly po změření rozhodčími zpátky do rybníků. Po vydatném obědě od
našeho kuchaře se party na rybnících prostřídaly a chytalo se dál. Úlovky
byly různorodé, především dětem se dařilo na návesním rybníku chytat
„zlaté rybičky.“ Malí zlatí karásci jim dělali velkou radost. Nejlepším rybá-
řem se stal letos pan Jan Klouček mladší a to se součtem chycených ryb
v délce 1 472 centimetrů. V kategorii dětí vyhrál Lukáš Bárta se součtem
254 cm. Hodnotné ceny si odnesl každý účastník a děti se pyšnily zlatými
medailemi. Děkujeme všem sponzorům za cenné dary a každému, kdo nám
letos s přípravou třináctého ročníku pomohl.

Mgr. Jana Školková

Rybářské závody v Kramolíně #$

Po delší odmlce, kdy se nekonaly žádné akce, jsme se sešli na každoroč-
ních Lipnických slavnostech. Společenskou sešlost zahájil p. farář mší sva-
tou v místní kapličce. Po požehnání měli k poslechu a k tanci vystupovat
Flamendři. Jelikož měli ohlášené zpoždění, tak byl čas si popovídat s míst-
ními i přespolními sousedy. Flamendři vyhrávali krásně a dlouho do noci.
Na stolech mimo občerstvení podávané v režii hostinského z hrachovišťské
hospůdky byly k zakousnutí i čerstvé zákusky od místních i přespolních
žen. Dovolte mi poděkovat ženám za výrobu, obci za propůjčení mobiliáře,
obecním zaměstnancům za přípravu technického zázemí a všem co se podíle-
li na přípravě slavností.

Budeme se těšit na příští rok, že se opět sejdeme v Lipnici s dobrou nála-
dou a hlavně ve zdraví.

Standa Hadač

¢

¢
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První letošní akcí pořádanou SDH Kojákovice byl dětský den konaný 5. 6. 2021. Pro děti jsme při-
pravili oblíbený orientační běh. Fáborkami jsme vytyčili krásnou trasu se stanovišti vedenou po celé
vsi. Bohužel se pokazilo počasí, přišla bouřka a s ní i přívalový déšť. Počasí se nakonec přece jen
umoudřilo, ale záhumenkové cesty zůstaly pod vodou a tak jsme museli improvizovat. Jednotlivá sta-
noviště jsme tedy rozmístili pouze na hřiště a okolo něj. Každé z dětí obdrželo kartičku a na tuto kar-
tičku mu byl na jednotlivých stanovištích za splněný úkol nalepen smajlík. Po splnění všech úkolů
dostal každý z účastníků taštičku s cenami. A nebyl by to dětský den, aby se nehasilo. Spojit hadice
a stříkat na terč snad již zvládne každé z místních dětí, a pokud ne, tak se to naučilo na dětském dni.
Nakonec si děti opekly na posilněnou buřty.

Moc děkujeme všem členům i nečlenům sbo-
ru, kteří se podíleli na přípravách a organizaci ce-
lého dne. Víme, že to není samozřejmostí a všich-
ni jsme vděčni za každou pomocnou ruku. V ne-
poslední řadě musíme poděkovat i všem rodičům
a dětem, kteří si s námi přišli užít jedno krásné
sobotní odpoledne.

Dne 21. 8. 2021 se kojákovičtí hasiči zúčast-
nili hasičské soutěže „O pohár starostky“ v Jílo-
vicích. Družstva žen i mužů dosáhla na stupínek
vítězů.

Z plánovaných podzimních akcí bychom pak
všechny chtěli pozvat 25. 9. 2021 na oslavu výro-
čí 650 let od první písemné zmínky o existenci
obce, 20 let od založení Venkovského muzea,
125 let od založení hasičského sboru v obci a sraz
rodáků.

za SDH Kojákovice Jitka Petráková

¢
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Nejmladší fotbalisti: zleva Martin Oppolzer, Matěj Kadlec,
Lukáš Mejdrech, Petr Novotný

¢

Dne 17. července 2021 po dlouhé době opět ožilo hřiště v Šalmanovi-
cích. Myslivecký spolek Šalmanovice Nepomuk uspořádal tradiční Pytlác-
ký flám, který oslovuje nejen děti všech věkových kategorií, ale i jejich ro-
diče, kamarády, přátele a zájemce o přírodu a myslivost.

Do konce června nebylo ještě jisté, zda vůbec tuto akci pořádat, protože
vzhledem ke covidové pandemii se velmi hlídala postupná uvolnění a pra-
vidla, a říkali jsme si, že snad ani není možné nějakou akci pořádat… Jak to
všechno zvládneme, uhlídáme?… Nakonec nám bylo přáno, uvolnění hrálo
v náš prospěch a my se rozhodli pořádat nejen dětský myslivecký den, ale i
večerní zábavu a tím si tak vynahradit zrušený tradiční myslivecký bál a dát
lidem zase možnost dobře se bavit.

Nakonec díky velké posile z řad rodin a kamarádů, jsme mohli pro děti
přes den připravit několik velmi zajímavých stanovišť s mysliveckou a lesní
tématikou, která byla zahájena mysliveckým troubením v podání našeho
člena Štěpána Krále st. Osvědčeným moderátorem byl náš člen Láďa Ko-
randa, který děti dnem provázel a navodil výbornou atmosféru. Jen pro zají-
mavost: děti i dospělí si mohli ušít myslivecký klobouk, vytvořit si stopy
lesní zvěře pomocí bramborových tiskátek, dotknout se lesa jak rukama, tak
nohama, dozvědět se jaká obydlí jaká zvěř obývá, zastřílet si na kňoura,
zkusit si velmi tradiční a oblíbenou střelbu ze vzduchovky, vyzkoušet, ja-
kou musí mít mysliveček fyzičku, poznat podle hlasu lesní zvěř a vyzkoušet
si našoulat divočáky a další. Během disciplín si mohly děti užít jízdu na ko-
ni, kterou zajistil kůň April s majitelem Janem Veselým (ranč Rejta),
mistrem České republiky v rodeu. Měli jsme slíbenou i ukázku rodea, ale
bohužel počasí nám tyto plány pokazilo, protože přesně za posledními sou-
těžícími se obloha zamračila a my dostali sprchu vydatnou, ale naštěstí
krátkou. Děti po absolvování soutěží byly odměněny a to díky velkému
sponzorovi naší kamarádce Elišce Maškové. Ta nám každý rok sežene nád-
herné ceny a umožní nám tím i udělat losování lístků o věcné dary. Letos
zajistila opět poukazy na řeku Sázavu. Tím jí patří velké poděkování a po-
děkování také míří, jako každý rok, k panu Petru Kombercovi, který nám od
firmy Kofola zajišťuje limonády kofolu a malinovku, a ty šly opravdu, jak
se říká na dračku. Štědrá byla i firma Schwan-STABILO ČR, od které
mohly děti najít ve svých balíčcích psací potřeby.

Další doprovodný program jako vždy vyplnil náš kolega, přítel a vášni-
vý myslivec – sokolník pan Kotrba se svými dravci, kteří bývají velkým a
velmi oblíbeným lákadlem. Člen Štěpán Král ml. předvedl svou psí kama-
rádku německého dlouhosrstého ohaře Anju z Kovanické chalupy, kterou
připravuje na zkoušky a hlavně loveckou praxi.

Celý den bylo zajištěno občerstvení místními členy Štěpánem Králem
ml. a Petrem Smetanou, a to ryze zvěřinou, takže hladové břicho neměl
snad nikdo jak od začátku Pytláckého flámu, tak až do pozdních večerních
hodin na zábavě.

Dětský den plynule přešel do večerní zábavy, o kterou se postarala kape-
la Kredencz. Bylo vidět, že za kapelou přijela řada fanoušků ze širokého
okolí, ale i místní nás přišli podpořit. A i přes stále vyhrožující počasí, si
večer všichni náležitě užili.

MS Šalmanovice Nepomuk, jejich rodiny a přátelé se nemálo zapotili
při obsluze občerstvení.

Musíme říct, že to stálo za to, a jsme velice rádi, že ani děti a ani dospělé
neodradilo počasí a ani covidová epidemie, a že stále mají zájem o mysli-
vost a hlavně chtějí trávit čas s rodinou a dobře se bavit!

Lovu zdar!
za MS Šalmanovice Nepomuk, Ing. Martina Šafránková Králová

Krásné letní počasí přilákalo v sobotu 24. července na šalmanovické
hřiště fanoušky fotbalového míče. Konalo se zde opět po roce přátelské
pouťové utkání místních čutálistů. Ze spodu botníků vytáhli odpočaté ko-
pačky, vyměnili pouťové pohodlí u grilů a chlazeného pivka a s elánem a
hráčským nadšením se vrhli do netradičního zápasu. Na hřiště nastoupil
tým žlutých a modrých hráčů, promíchán domácími i přespolními, ama-
térskými a dětskými fotbalisty. Utkání se hrálo 4x20 minut a hráči
z obou týmů se postarali fanouškům o krásný zážitek. Některé vykouzle-
né momenty se rovnaly zákrokům na profesionální úrovni. Obdiv si zís-
kala především dětská posila obou týmu. Náruživost do hry a práce s mí-
čem byla odměněna pěti góly modrého týmu, o které se postarali nej-
mladší střelci. (Luky Mejdrech 3 góly a Peťa Novotný 2 góly). V síti cel-
kem uvízlo 14 překrásných gólů, i přesto že brankáři obou týmů několik
tutových střel famózně vychytali. Řada mož-
ností ke skórování byla vychytána excelentní-
mi zákroky brankáře modrého týmu. Prostě pár
kil navíc v zápalu boje nebylo překážkou. Za ne-
sportovní chování byla udělena jedna žlutá karta
hráči žlutého týmu. Pouťové utkání letos skon-
čilo výsledkem 10:4 pro tým modrých. Úcty-
hodné bylo věkové rozpětí hráčů. Nejmladší-
mu bylo 6 let a nejstaršímu, stále ještě aktivní-
mu fotbalistovi, 70 let. Po zápasu se ještě pose-
dělo pod pergolou, fanoušci a hráči rozebrali
proběhlé utkání a ti nejvytrvalejší navečer nav-
štívili pouťovou country zábavu v Jílovicích.

Martina Korandová
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Nový lipnický rybník je veřejnosti více znám
pod jménem Podřezaný. Od jeho výstavby letos
uplynulo přesně 500 let. Ke jménu Podřezaný ne-
bo také Podřezanský přišel až na konci 17. stole-
tí, avšak nikoli kvůli tomu, že tam bylo někomu
podřezáno hrdlo, jak se také říkalo, ani kvůli do-
hněda zbarvené vodě přitékající z rašelinových
blat u Hrdlořez, ale kvůli tomu, že tam byl podře-
záním poškozen mlýn pod hrází.

Vodní hladina je v borském katastru a břehy
tvoří hranici dvou okresů a třech obcí. Rybník není
mimořádně velký ani hluboký, přesto zaujme ně-
čím, co jiné rybníky nemají. Jeden známý pražský
herec tvrdí, že se jedná o nejhezčí rybník na Tře-
boňsku. Jiní lidé tvrdí, že voda v něm je léčivá.
Podřezaný má i poměrně zajímavou a dramatickou
historii. Zásluhou odpadků z většího množství re-
kreačních chat postavených převážně v 70. letech

minulého století nyní s rybníkem mají krom ry-
bářů určité starosti také radnice obcí.

Na počátku 70. let se Československo stalo
chatovou velmocí. Tehdejšímu režimu, který ji-
nak soukromé podnikání v nemovitostech nepre-
feroval, kupodivu soukromá letní sídla nejen ne-
vadila, ale dokonce je propagoval. Dnes se však
téměř oficiálně tvrdí, že masový únik lidí z měst-
ského života na chaty byl projevem odporu pro-
ti totalitě, něco jako třetí odboj. Čas ukázal, že
v tehdejším systému známostí a protislužeb lev-
ně postavená chata byla výhodnou investicí.

Rybník Nový lipnický byl v roce 1521 posta-
ven třeboňským augustiniánským klášterem. Sta-
vitelem zřejmě byl rybníkář Štěpánek Netolický,
jenž v té době v Třeboni působil. Stavební náklady
klášter hradil míšenskými groši z měšce, který
klášteru „na spásu duše své a svého manžela“ od-

kázala Kateřina, dcera Jana z Rožmberka a vdo-
va po Petru Holickém ze Šternberka.

Lipnický Nový rybník sdílel osud třeboňského
klášterního panství, kterého se roku 1555 zmocnil
Vilém z Rožmberka. Po vymření Rožmberků v ro-
ce 1611 zdědili sloučená panství nakrátko Švam-
berkové. Po smrti posledního Švamberka přešel
jeho majetek na císaře. V roce 1630 císař Ferdi-
nand III. třeboňské panství znovu rozdělil a ob-
novenému klášteru jeho část vrátil. Když v ro-
ce 1661 třeboňské zámecké panství koupil Jan
Adolf Schwarzenberg, mezi zámkem a klášte-

S létem přišlo rozvolnění, kalendář se začal pomalu, ale jistě plnit udá-
lostmi, a tak se i SDH Šalmanovice mohlo dát do akce. Oprášit mašinu, vy-
táhnout hadice, trochu je provětrat a hurá na soutěže. I když nácviku před
první soutěží hasiči moc nedali, neváhali se přihlásit k účasti na soutěž do
Hrdlořez, kde se konal 6. ročník memoriálu Bohumila Kanděry. Účast
všech družstev byla tentokrát dosti slabá, celkem se přihlásilo pět družstev,
z toho za Šalmanovice přijely dva týmy – muži a ženy. Letošní soutěž byla
bez sranda-štafety. Na dobrovolníky z řad hasičů čekal tedy pouze útok.
Ale i tak to bylo hodně zajímavé a vzrušující. Ženám ze Šalmanovic při úto-
ku spadl řádně nepřikotvený terč, šalmanovickým chlapům se zase převrá-
tila mašina – kluci za to pořádně vzali. Trochu pozdvižení, ale spousta sran-
dy. Muži byli čtvrtí a ženy první (z prvních), a tak putoval první letošní po-
hár do Šalmanovic.

Soutěž, kterou žádný rok nevynecháme, je soutěž O pohár starostky ob-
ce Jílovice. K sousedům do Jílovic vždy rádi jezdíme, a tak tomu bylo i le-
tos. Tentokrát vyrazilo i družstvo mužů nad 55 let, další tým mužů ze Šal-
manovic soutěžil s PPS 8 a nechybělo ani družstvo žen nad 30. Útok s PPS 8
měli chlapi zaběhnutý za necelých 40 sekund, a tak si vybojovali krásné
druhé místo, taktéž ženy ze Šalmanovic skončily druhé. První místo pak ob-
sadilo družstvo šalmanovických mužů nad 55 let. Skvělá parta lidí a krásné
počasí navodilo parádní letní atmosféru, při které šlo soutěžení samo.

Poslední hasičskou soutěží byl 12. ročník hasičské soutěže O pohár sta-
rosty obce Cep, která se konala první zářijovou sobotu. Na Cep se SDH Šal-
manovice již několik let vždy rádo vrací. Jejich netradiční útok mnohé hod-
ně zaujal. Než se hasiči dostanou k samotnému útoku, musí zvládnout při-
chystané nástrahy od místních. Po startu se družstva rozeběhla směrem k ta-
mějšímu rybníku, naskákala do raftu a ze všech sil se snažila dopádlovat na
druhý břeh, kde už čekal poslední člen posádky, kterého bylo potřeba dostat
zpět. Raft se někdy pod taktem pádel nebo spíše ne taktem, stáčel ze strany
na stranu, ale do cíle dojel vždycky. U břehu bylo složité se v té rychlosti
popasovat a domluvit, kdo vyskočí ven a kdo bude držet zbylé členy na raf-
tu, aby neodpluli pryč, než se jim také podaří vyskákat. Po absolvování
plavby se útok vracel k normálu, avšak na místo z kádě bylo sání z rybníka.
Za SDH Šalmanovice jela čtyři družstva. Dva týmy žen a dva týmy mužů.
Celkem se sjelo 14 družstev z blízkého okolí. Den jako korálek, dalo by se
říct, slunce pálilo, babí léto vrcholilo a všichni jako by rozkvetli a ožili. Ma-
šina řvala do dáli, savice sály, stříkačka pěkně stříkala a ve vzduchu voněla
H2O. I když chvílemi měli muži i ženy ze Šalmanovic perné chvíle, všechny
útoky se jim podařilo dokončit. Někdy všechno nejde jako po másle, ale o to
potom větší radostí je, když se soutěžící nevzdají a pořádně se do toho obují
a útok dokončí s úsměvem na tváři. A tak tomu bylo i na soutěži na Cepu.
Šalmanovické ženy si i přesto domů dovezly pohár za druhé a třetí místo.
Chlapi se dostali do nejlepší pětky, a tak si útok ještě jednou zopakovali,

tentokrát už bez plavby po rybníce. Jejich výkon byl úžasný a se skvělým ča-
sem se umístili na druhém místě. Jako třešničkou na dortu byla pro soutěžící
– dobrovolníky připravena jízda přes rybník po lávce s trakařem. Odvážlivci
se našli i z řad SDH Šalmanovice. Oba chlapi se statečnými holkami to zvlád-
li bravurně. Za tak skvělý výkon sklidili pořádný potlesk.

V dnešní uspěchané době je vzácné, když si lidé ukrojí ze svého času a
jedou si zasoutěžit s ostatními družstvy, podpoří svou účastí naši vesničku a
podílí se na příjemné atmosféře soutěží, s jejichž přípravou je spojena
spousta práce. Poslední dobou je velkým úsilím sjednotit čas, dát týmy do-
hromady a vyrazit si zasoutěžit. Ale když se to podaří, je to ta největší od-
měna. Doufejme, že i příští rok bude chuť a elán utkat se s ostatními na ha-
sičských soutěžích.

Pokud covidová doba dovolí, čeká SDH Šalmanovice do konce roku ješ-
tě pár akcí. Jednou z nich bude zářijová dohasná – klidné posezení, popití,
popovídání a třeba i potancování. Po práci legraci. Lucie Králová
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Stále častěji podporujeme rodiny, které pečují o člověka postiženého ně-
kterým typem demence. Nemusí se vždy jednat jen o nejznámější Alzhei-
merovu chorobu. Demence vznikají i jako poúrazový stav, kdy postupně
odumírají buňky některých mozkových center. Jiný typ se může objevit u li-
dí nad osmdesát let - tzv. dezorientace. Ta pramení nejvíce z křehkosti orga-
nismu způsobené vysokým věkem a nemožností vyrovnávat se s každoden-
ními starostmi.

První příznaky, které můžeme pozorovat, jsou špatná paměť a zapomí-
nání. O vážnějším onemocnění uvažujeme tehdy, kdy člověk už nevnímá,
že něco zapomněl. Přestane rozlišovat hodnotu peněz. Nerozumí, k čemu
„ty papírky“ jsou. Když před něj postavíte talíř s jídlem, jakoby neví co dě-
lat. Vytrácí se denní režim (ráno se obléknu, nasnídám, jdu nakoupit, večer
uléhám do postele…). Dochází ke zmatení, člověk jakoby byl v neznámém,
novém prostředí, i když u sebe doma. Objevují se deprese, úzkost a na první
pohled neobvyklé jednání. Podrážděnost bez zjevné příčiny, slovní agresi-
vita, vulgarita vůči blízkým osobám. Někdo z nás se může pohoršovat nad
tím, že jeho soused vyšel ven jen v trenýrkách a po nocích chodí po bytě a
mluví sám se sebou. Málokoho ale napadne, že jde vlastně o vážně nemocné-
ho člověka a jeho projevy jsou reakcí na situace, kterým už nerozumí, je
v nich ztracen.

Co s tím? Jak nemoc diagnostikovat, na koho se obrátit pro pomoc? Dia-
gnostiku může provést a další postup léčby nastaví nejlépe neurolog nebo
psychiatr. Diagnóza je důležitá pro pochopení toho, jak se člověk chová.
Naopak, jak my máme reagovat na vzniklá nedorozumění apod. Pro ne-
mocného může včasná diagnostika umožnit naplánovat si svůj budoucí ži-
vot tak, aby jej prožil plnohodnotně a důstojně. Při dobře nastavené léčbě a
péči může člověk dlouhodobě zůstat soběstačný a prožívat co možná nejví-
ce kvalitní život.

Bližší informace online můžete získat na stránkách České Alzheimerov-
ské společnosti. http://www.alzheimer.cz/pro-rodinne-pecujici

My v Arše také pomáháme lidem s Alzheimerovou chorobou. Podporu-
jeme je v péči – zejména v hygieně, pravidelném stravování anebo v růz-
ných aktivitách. Jednoduše se snažíme udržet pravidelný denní režim, který
přispívá k nezhoršování se nemoci. Rodinám se snažíme poskytnout maxi-
mální množství informací, aby byli připraveni na to, co by mohlo přijít a jak
s tím vším naložit.

Situace spojené s demencí nejsou vůbec jednoduché,
proto na ně nezůstávejte sami, obraťte se pro pomoc na
některého z poskytovatelů péče. Pečovatelská služba je
dostupná každý den. Zkontaktovat nás můžete na telefo-
nu 399 499 936 či e-mailu info@archaborovany.cz

Tereza Umlaufová

rem vypukly spory o majetek. Pověst, že voda
z prokopané hráze Nového lipnického rybníka
pomohla císařskému vojsku k dobytí Třeboně,
zajímala i novou zámeckou vrchnost. Byli proto
na zámek předvoláni dva svědci z Lipnice, kteří
dosvědčili, že v roce 1621 kvůli záměru zaplavit
Třeboň vodou z Nového lipnického rybníka cí-
sařští vojáci po vesnicích sháněli lidi na prokopá-
ní hráze. Matouš Bohatý (*1604) a Blažej Vojta
(*1600) přiznali, že tehdy se „skopáním“ hráze
také pomáhali. Vojákům prý se ve skutečnosti
nejednalo o dobývání Třeboně, ale o ryby. Ma-
touš Bohatý uvedl, že po vypuštění rybníka byl
na rybích hodech v Mladošovicích, kam si vojáci
vylovené ryby odvezli a vypustili do „louže“ u
kostela. Ještě dodal, že při tání velkého množství
sněhu na jaře asi roku 1650 hráz Nového lipnic-
kého rybníka se protrhla, ale ani v jednom přípa-
dě voda v Třeboni ani jinde žádných škod na ci-
zím majetku nezpůsobila.

Po opravě hráze pod ní klášter postavil výkon-
ný mlýn na obilí. Vrchnost na třeboňském zámku

tento mlýn dráždil, tvrdila, že lipnický mlýn ohro-
žuje existenci schwarzenberského mlýna v Such-
dole. Hejtman zámeckého panství Matěj Hossman
z Manfeldu 10. července 1672 vyslal holomky,
kteří v noci klášterní mlýn u Nového lipnického
rybníka přepadli, rozřezali mlýnská kola a budo-
vu tak poškodili, že se částečně zřítila. Útokem
se pak zabývaly soudy, jednal o něm i Dvorní
soud ve Vídni. „Podřezaný mlýn“ obnovit v bývalé
slávě se klášteru už nepodařilo, místo něj v roce
1684 opat Vojtěch Prechtl nechal pod hrází Opato-
vického rybníka, poblíž klášterního dvora Obora,
postavit jiný mlýn. „Podřezaný mlýn“ u Lipnice
živořil ještě nějakou dobu (asi do roku 1700), až
úplně zanikl. Název Podřezaný přešel z mlýna na
rybník, na stoku k Třeboni a později i na rybář-
skou baštu postavenou pro hlídače kvůli přibýva-
jícím pytlákům. Soudní spory mezi oběma třeboň-
skými velkostatky trvaly až do zrušení kláštera
v roce 1786, kdy veškerý klášterní majetek koupil
Schwarzenberg, který dbal na to, aby lesní a vodní
hospodářství na jeho jihočeských panstvích nebylo
živelné, ale jako perspektivní podnikání bylo říze-
no nejlepšími odborníky domácími i zahraničními.

Při československé agrární reformě zabralo
v roce 1924 schwarzenberské lesy a rybníky na
Třeboňsku Ředitelství státních lesů a statků. Ve
struktuře různě pojmenovaných státních organi-
zací pak rybníky zůstaly až do privatizace v roce
1992. Významnější stavební úpravy na Novém
lipnickém rybníku pocházejí z poválečného ob-
dobí. V roce 1948 byla původní dřevěná vazba
nahrazena betonovým stavidlem, v roce 1951 byl
postaven betonový splav s dřevěnými mřížemi.
V 50. letech se u Podřezaného začaly v létě obje-
vovat stany jedné rozvětvené pražské trampské
rodiny, která v roce 1962 si zde postavila první
jednoduchou dřevěnou chatu. Hráz byla v celé
délce vydlážděna kamenem v roce 1964, tehdy
také byl dřevěný most na cestě od Lipnice nahra-
zen mostem ocelovým a k baště byla přivedena
elektřina. Při velkoplošném meliorování jižních
Čech byla v roce 1969 stará kroutící se a klidná
Podřezanská stoka s půvabnými tůněmi, tajemný-
mi zákoutími a spoustou vegetace a živočichů na-
hrazena rovným korytem. V té době rybník jako
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ideální místo ke stavbě chat objevili různí dobře
situovaní lidé z nedalekých měst. Cesta z Lipnice
na hráz dostala asfaltový povrch v roce 1983.
V roce 1987 Státní rybářství spojilo Nový lipnický
rybník několika set metrů dlouhým betonovým
potrubím se Starým lipnickým rybníkem. V roce
1989 se z Podřezanské bašty odstěhoval poslední
baštýř, po privatizaci Státního rybářství byla pro-
dána a slouží jako penzion. Po tragických zápla-
vách v roce 2002 byla hráz Nového lipnického
rybníka prokopána a poškozené vypouštěcí roury
vyměněny, splav dostal nové železné mříže.

Dávno před postavením Nového lipnického
rybníka jistě zde mezi bažinami bylo pevnější
místo s brodem nebo mostem, neboť tudy vedla
středověká stezka spojující jihočeské Doudleby
údajně až s moravským Velehradem. Protože po
této stezce do jižních Čech často přicházeli ciká-
ni z Uher, dostala jméno Cikánská. Po zřízení
Nového lipnického rybníka vedla Cikánská cesta
po jeho hrázi. Využívaná hojně byla po roce
1750, když po trase Suchdol – Lipnice – Vrcov -
Budějovice začaly jezdit formanské vozy dopra-
vující zboží mezi Vídní a Budějovicemi. Kvůli
značně rozbité cestě ze Suchdola do Třeboně a
také kvůli placení mýta se formani vyhýbali Tře-
boni. Po roce 1800 už byla neopravovaná Cikán-
ská cesta také obtížně sjízdná, takže těžké for-
manské vozy bylo možné vidět už jen na nové
Poštovní silnici ze Schwarzbachu (Tuště) k Tře-
boni. Provoz koňských a volských povozů po
hrázi Nového lipnického rybníka byl opět větší
po roce 1850, když byla železná ruda ze Lhoty a
Kramolína dopravována do železárny v Chlumu.
Těžba skončila okolo roku 1890. Ještě v prvních
dvou desetiletích 20. století po Cikánské cestě
chodívala rakouská procesí na poutě do Římova.
S rozvojem automobilizmu se doprava přesunula
na pevné silnice, z původní Cikánky jsou sjízdné
a schůdné už jen některé krátké úseky.

Legenda o zatopení Třeboně vodou z rybníka
Podřezaný bude asi věčná, i když v praxi to není
možné. Poplach na třeboňské radnici vyvolala
hned na počátku záplav roku 2002 zpráva rybářů,
že hráz rybníka Podřezaný je poškozená a hrozí
protržení. Stalo se to při dlouhotrvajícím dešti,
který začal 5. srpna 2002, že vodní hladina rychle
stoupala a bylo nutno otevřít stavidla rybníka na-
plno. Tlak vody z jedné poškozené jedlové roury
začal směrem nahoru nahlodávat hráz, v níž se
8. srpna 2002 k ránu náhle – uprostřed asfaltové
silnice – objevil kruhový otvor o průměru 6 m
zaplněný až nahoru neklidným vodním vírem.
Osvědčené rybářské těsnící materiály, jako je
hnůj, balíky slámy či štěrk, nebral vodní živel
vážně, okamžitě je vyvrhl do stoky pod hrází.
Uklidnil ho až velký lomový kámen z dvaadva-
ceti nákladních automobilů Tatra. Voda tehdy
dosahovala ke koruně hráze, takže po několika
klidných desetiletích opět naplno odtékala ne-
udržovaným přepadem, splavem, z něhož zub ča-
su nechal jen betonové pilíře. Kapři měli bránu
do světa otevřenou. Záplavy roku 2002 teprve
začínaly. V dalších dnech sílu a krutost velké vo-
dy poznaly téměř celé Čechy, voda navštívila i
některé chaty na břehu Podřezaného.

Stanislav Kroupa

ELEKTRO - REVIZE

n domovních a bytových rozvodů a hromosvodů

n domovních přípojek a elektroměrů

n ručního nářadí, el. strojů a svařovacích zařízení

Ing. ŠAFÁŘ Petr
Jílovice 56    +420 724 936 539    isafi@seznam.cz

pokračování ze str. 12


